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Brzkovský starosta Aleš Bořil na úřadu vlády ČR – Proč nikdo nedal DIAMU 

pokyn, aby se zajímalo o lithium? 

Praha 11.10.2017 

Praha, 11.10.2017 – Dne 11.10.2017 jel hájit národní zájmy ohledně uranu a lithia na úřad 

vlády ČR. Proč nedal nikdo DIAMU pokyn, aby se zajímalo o lithium? Proč stát promrhal uplynulé roky 

přípravou těžby uranu v Brkově, aby ho potom prodal Rusku nebo Číně? Na tyto otázky chtěl odpovědi 

Aleš Bořil.   

„Okamžitě po příchodu před úřad vlády ČR mě zkontroloval tajný příslušník a vyhodil mě! 

Tak takhle to v Praze funguje 28 let po listopadu. Já přeci nejsem nějaký profesionální potížista. 

Práce v Brzkově mám nad hlavu a nejedu do Prahy jen tak, poslali mě sem občané, kteří mě zvolili.“ 

„Cca po hodině se situace změnila a bylo mě umožněno, abych mohl vůbec přijít k budově 

úřadu vlády. Přišlo za mnou cca 8 ministrů vlády, kterým jsem se pokoušel celou situaci vysvětlit a 

předat písemné vyjádření. Pana premiéra jsem nezajímal, ten za mnou nepřišel. Všem ministrům, 

kteří se mnou promluvili jménem všech mnou zastoupených občanů děkuji.“ 

 „Promluvil jsem také se zástupcem státního podniku DIAMO a chtěl jsem vědět, proč se 

nezajímali o lithium a válčili s námi o uran? Nikdo jim nedal pokyn, zněla odpověď.“ 

„Ač jsme s DIAMEM uplynulé roky velice tvrdě bojovali, tak jsem si vždy vážil jejich 

odbornosti a tento státní podnik je ve věci ochrany a těžby nerostného bohatství České republiky 

nezastupitelný. Také plně chápu to, že si státní podnik nemůže dělat, co chce a musí plnit zadané 

úkoly.“ 

„Tak proč nikdo nedal DIAMU pokyn, aby se zajímalo o lithium? Na tiskovou konferenci 

vlády ČR mě odmítli pustit, tak jsem se na to nemohl pana premiéra zeptat osobně.“ 

 

Aleš Bořil 


